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apríl 2009

POZVÁNKY 
 Mesto Sládkovičovo pozýva občanov na 

ZÁHRADNÍCKY TRH 
v sobotu 18. apríla 2009 

od 8.00 do 12.00 hod. pred Inovatech. 
Na trhu si môžete nakúpiť okrasné 

stromčeky, kríky, letničky, balkónovky, 
príesady, záhradné dekorácie, bazény, 
závlahové systémy a záhradníci vám 

poskytnú aj odborné rady.  

Mesto Sládkovičovo v spolupráci so MO MS,  
MO Csemadok-u a dobrovoľným hasičským 

zborom pozývajú všetkých na 

STAVANIE MÁJKY 
vo štvrtok 30. apríla 2009 od 18.00 hod. 
V kultúrnom programe vystúpia deti našich 
materských škôl, speváci z Hahoty, country 

skupina Dostavník z Trnavy a svoje zručnosti 
predvedú aj malí hasiči. Nebude chýbať ani 

prvomájová cigánska a guláš. 

Mesto Sládkovičovo a Privat Air Club Sládko-
vičovo srdečne pozývajú občanov na 

LETECKÝ DEŇ 
v piatok 1. mája 2009 od 10.00 do 15.00 hod. 

na letisko (v areáli Agropodniku). 
Pre návštevníkov sú pripravené vyhliadkové 
lety, zoskoky parašutistov, kultúrny program, 

občerstvenie, výstava drobnochovateľov, 
gastroakcia, jazdy na koníkoch…  

MO SRZ organizuje 2. mája 2009 

RYBÁRSKE PRETEKY 
na rybníku Vincov les, začiatok o 8.00 hod. 

Štartovné 10,- € na 2 udice. 
Občerstvenie (pečený kapor a halászlé) 

pripraví výbor MO SRZ.

FUTBALOVÝ TURNAJ 
O POHÁR 

PRIMÁTORA MESTA 
sa bude hrať 8. mája 2009 na ihrisku FK Slavoj 

Sládkovičovo od 9.00 do cca 16.00 hod. 

VEĽKÁ NOC
 Keď dvanásťročného Ježiša po troch dňoch 
hľadania našli jeho rodičia v chráme sedieť me-
dzi učiteľmi, preľakli sa. A matka Mu povedala: 
„Synu, čo si nám to vykonal? Ajhľa, Tvoj otec a ja, 
s úzkosťou sme ťa hľadali.“ Odpovedal im: „Čo, 
že ste ma hľadali? Či ste nevedeli, že ja musím 
byť vo veciach svojho Otca?“ (Lk 2,48,49), to sú 
prvé slová Ježiša v evanjeliu. A tie posledné 
„Dokonané!“ (Jan 19,20).
 Čo sa stalo od Kvetnej nedele do Veľkého 
piatku. Čo sa stalo odvtedy, ako Ježiša s palma-
mi privítali až do okamihu, keď rozzúrený dav 
žiadal jeho ukrižovanie? Aká sila bola schopná 
takto zmanipulovať dav? Aj dnešná politika nám 
ukázala, ako je jednoduché s použitím niekoľ-
kostoročnej propagandy budiť nenávisť voči 
jednotlivcom alebo proti skupine ľudí. Spájať 
ľudí v prospech niečoho je oveľa ťažšia úloha, 
ako ich spojiť proti niečomu. Nenávisť je žiaľ aj 
teraz súčasťou každodennej politiky. Tí, ktorí 
bojujú za svoje práva, sú často označovaní za 
provokatérov a tí, ktorí ich obmedzujú si myslia 
o sebe, že sú demokrati. Ale všetko je naopak. 
Veľakrát si myslíme, že neostala pre nás žiadna 
alternatíva, ale aj vtedy treba pokračovať. Ježiša 
ukrižujú a on po troch dňoch vstáva z mŕtvych, 
aby nám dal nádej. Tú nádej, čo pre veriacich 
znamená vieru v posmrtný život, pre iných hreji-
vý pocit prvých jarných lúčov a pre iných sviatok 
Pesah.
 Po Velkej noci sa dni predĺžujú, končia sa 
dlhé zimné noci a začína sa nový život. Život 
prevláda nad smrťou. Nielen zem sa zohrieva, 
ale aj naše srdcia. Začína sa nový život.
 Aj učeníci posolstvo Veľkej noci pochopili až 
po štyridsiatich dňoch. Veľká noc je zrodenie 
viery, ktorá verí v posmrtný život a po Veľkej 
noci päťdesiat dní je slávnosť zoslania Ducha 
Svätého – Turíce. To je sviatok vzniku katolíckej 
cirkvy. Bez viery a bez cirkvi život veriacich by 
bol chudobnejší lebo s veľkým piatkom by zom-
rela aj ich nádej na pokračovanie.
Veď či je poľný strom človekom?
 Táto veľmi dôležitý veta je citovaná zo Sta-
rého zákona, ktorý vznikol pred 3500 rokmi 
V  piatej Mojžišovej knihe je uvedené: „Ak budeš 
nejaké mesto obliehať dlhý čas a budeš bojovať 
proti nemu, aby si sa ho zmocnil, nevyrúb jeho 
stromy, lebo budeš z nich jesť; preto ich nevy-
rúb. Veď či je poľný strom človekom, aby si ho 
obliehal?“ (Moj. 5,20,19). Celá história ľudstva je 
boj so živlami, s poveternostnými podmienkami 
a bojom so živočíchmi, je to stály boj o prežitie. 
Ani v budúcnosti to nebude inak, ale ľudstvo ok-
rem toho bude bojovať aj samo so sebou, aby 

nezničilo prírodu v takom rozsahu, aby nezap-
ríčinilo zánik Zeme. Ľudstvo potrebuje nový prí-
stup a nové riešenia v oblasti ochrany životného 
prostredia. 
 Mesto Sládkovičovo, vyvíja nemalé úsilie na 
ochranu životného prostredia. Jedným z prvých 
krokov v tomto roku bolo aj veľké upratovanie 
na Cukrovarskej ulici, ktoré sa konalo 4. apríla 
2009. 
Ako ďalej v samospráve?
 Čerpanie finančných prostriedkov nie je ply-
nulé. Prvé väčšie výzvy na čerpanie eurofondov 
boli zverejnené až v roku 2008. Zo zodpoved-
ných pracovníkov ministerstiev zatiaľ nikto ne-
vysvetlil, prečo neboli vypracované podklady 
a podmienky na čerpanie v období 2006 až 2008. 
V roku 2008 boli úspešné dva naše veľké pro-
jekty. Na stavbu „Rekonštrukcia Spojenej školy 
v Sládkovičove” sme získali 23 000 000,– Sk 
a na projekt „Recyklácia stavebného odpadu” 
9 000 000,– Sk. Boli úspešné aj ďalšie menšie 
projekty, ale pre nás bolo dôležité to, že sme 
dokončili stavby „Kongresové, informačné a po-
radenské centrum s relaxačným komplexom” 
Vincov les a Poliklinika Sládkovičovo.
 Na začiatku nového roka riešíme problémy 
okolo prevádzkovania polikliniky a povolenie 
alebo zmarenie výstavby nového nákupného 
strediska v centre nášho mesta. Nová poliklinika 
je nezisková organizácia a jeho prevádzkovaním 
mesto nemôže vytvárať zisk. Prvoradou našou 
úlohou je zabezpečiť zdravotnú starostlivosť pre 
našich občanov a vytvoriť dobré prostredie pre 
lekárov a ich pacientov.
 V tomto období mesto vypracuje nový projekt 
na obnovu centra nášho mesta. Podľa nášho 
zámeru by sa mali stavať nové chodníky, par-
koviská, cyklistický chodník a verejné osvetlenie 
všetko na Fučíkovej ulici (podmienkami pro-
jektu je regenerácia centra mesta) v hodnote 
1 260 000,– € (38 000 000,– Sk).

Ing. Anton Szabó, 
prrimátor 
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VEĽKONOČNÉ SVIATKY JARI

Šikovné dievčatká z pernikárskeho 
krúžku pred veľkonočnými sviatkami 

napiekli krásne medovníčky.

Deti zo sládkovičovských základných 
škôl a materských škôl vytvorili pod 
vedením svojich pedagógov prekrás-
ne veľkonočné dekorácie. 

Môžete si ich prezrieť ešte počas 
záhradníckeho trhu v sobotu 
18. apríla 2009.
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24. ZASADNUTIE MsZ V SLÁDKOVIČOVE 8.4.2009
 Rokovanie otvoril a viedol primátor mesta Ing. 
Anton Szabó a konalo sa podľa schváleného prog-
ramu. Na návrh poslanca p. Brunnera bol doplnený 
jeden bod rokovania.
Interpelácia:
• PhDr. Pethőová poukázala na chýbajúci územný 

plán mesta, ktorý mal byť v zmysle zákona už 
schválený. Žiadala vyvolať rokovanie s dodá-
vateľom územného plánu Ing. arch. Žalmanom, 
prípadne nájsť nového dodávateľa.

• Primátor odpovedal, že jednanie o príprave 
územného plánu mesta bude v apríli 2009, kde 
bude prerokovaný ďalší stupeň územného plánu. 
Na rokovanie budú pozvaní poslanci MsZ a aj 
občania mesta. Je reálne, že do konca roku 
2009 bude územný plán schválený.

• Mgr. Bagi – interpeloval v oblasti dopravy, nakoľ-
ko pri výjazde z Abrahámskej ulice na Fučíkovu 
ulicu je zlý výhľad do križovatky, hlavne pre 
zaparkované autá vedľa predajne Jednoty a tiež 
poukázal na zničené „farebné“ prechody cez 
cestu a dotazoval sa, či bola uplatnená reklamá-
cia. 

• Primátor odpovedal, že sleduje túto križovatku 
na kamerovom systéme a je zrejmé, že vodiči sú 
nedisciplinovaní. Situácia sa zmení v roku 2010, 
keď bude budova predajne Jednoty odstránená 
a na jej mieste bude vybudované námestie. 
Dovtedy bude situácia konzultovaná s doprav-
ným inšpektorátom, nakoľko sa jedná o štátnu 
cestu. Poškodené prechody pre chodcov boli 
reklamované, reklamácia bola uznaná. Záruka 
na ne je 8 rokov.

• P. Frantová poukázala na zdevastovanú a život 
ohrozujúcu budovu v mestskom parku (stará 
sýpka), ktorá kým nebude opravená, mala by byť 
aspoň oplotená.

• Primátor odpovedal, že budovu vlastní mesto, 
ale nie sú financie na jej rekonštrukciu, bude ob-
jednaný statický posudok k posúdeniu budovy.

• Ing. Karsay – predseda komisie dopravy k téme 
povedal, že pri budove predajne Jednoty by mal 
byť zákaz státia a v križovatke navrhuje osadiť 
zrkadlo.

 Hlavná kontrolórka mesta JUDr. Andrea Klabuzai 
v úvode zasadnutia vykonala kontrolu plnenia uzne-
sení z 23. zasadnutia MZ. 
Poslanci MsZ prerokovali a schválili:
• Všeobecne záväzné nariadenie mesta Sládko-

vičovo č. 68/2009 o poskytovaní opatrovateľskej 
služby a spôsobe určenia a výške úhrady,

• Všeobecne záväzné nariadenie mesta Sládkovi-
čovo č. 69/2009 o určení času a miesta zápisu 
dieťaťa na plnenie povinnej školskej dochádzky 
v základnej škole,

• 1. úpravu rozpočtu mesta v roku 2009 v celkovej 
sume 46 610,− €,

• Návrh plánu kontrolnej činnosti hlavného kontro-
lóra na I. polrok 2009,

• zverenie „Kongresového, informačného a po-
radenského centra s rekreačno–relaxačným 
komplexom TK Vincov les“ do správy Termálne-
ho kúpaliska Vincov les s.r.o., 

• poskytnutie návratného finančného príspevku 
pre Technický a bytový podnik, spol. s r.o. na 
opravu prečerpávacej stanice pri trati vo výške 
5 363,74 € (161 588,− Sk) do najbližšej úpravy 
rozpočtu mesta, 

• poskytnutie finančných prostriedkov vo výške 
653,− € (10 891,54 Sk) pre Technické služ-

by mesta Sládkovičovo na úhradu súdnych 
poplatkov vo veci navrhovateľa Technické služby 
Sládkovičovo voči odporcovi KOAM Elektronic 
s.r.o., 

• odpredaj časti pozemku parc. č. 1240/1 ostatná 
plocha vo výmere cca. 946 m2, ktorá bude 
odčlenená geometrickým plánom z celkovej 
výmery 1 602 m2, vedeného na LV č. 1705 k.ú. 
Sládkovičovo pre Editu Belcákovú a Romana 
Belcáka Ing., obaja trvale bytom Sládkovičovo 
Cukrovarská 223 za cenu 33,19 €,

• prijatie krátkodobého úveru na prefinancovanie 
investície projektu „Rekonštrukcia a moderni-
zácia Spojenej školy, Sládkovičovo“ v limite do 
670 000,– € (20 184 420,– Sk) a zároveň súhlasí 
so zabezpečením úveru blankozmenkou.

Poslanci prerokovali a zobrali na vedomie:
• Správu z kontroly účtovných dokladov mesta 

Sládkovičovo za obdobie od 1.1.2008 do 
30.3.2008 predloženú JUDr. Klabuzai, hlavnou 
kontrolórkou mesta Sládkovičovo, 

• správu z kontroly stavu a spôsobu vymáhania 
pohľadávok mesta predloženú JUDr. Klabuzai, 
hlavnou kontrolórkou mesta Sládkovičovo, 

• Protokol o výsledku kontroly projektu – prechod-
ný fond 2004/016–764.3.2 Podpora národného 
programu boja proti drogám 2004–2008,

• vzdanie sa poslanca p. Brunnera funkcie pred-
sedu komisie výstavby.

Diskusia:
• Poslanec p. Brunner poukázal na nedodržia-

vanie prijatého uznesenia týkajúceho sa výšky 
nájomného v mestskej poliklinike, keď uzne-
senie určuje výšku 1 000,–Sk/m2/rok a lekári 
majú v zmluvách 1 100,–Sk/m2/rok. Uznesenia 
MsZ je potrebné dodržiavať, nakoľko riziko za 
neplnenie ukazovateľov stanovených v zmluve 
o prijatí nenávratnej dotácie z EÚ nesie MsZ 
a nie vedenie polikliniky. Ďalej hovoril o počte 
detí prihlásených do MŠ, na základe čoho bude 
otvorená ďalšia trieda v MŠ na Fučíkovej ulici. 
Navrhol pripraviť projekty na dobudovanie ďalšej 
triedy v MŠ na ul. Budovateľskej. 

• Primátor odpovedal, že mestská poliklinika je 
nezisková organizácia, ktorá nemôže vytvárať 
zisk a žiadal vrátiť výšku nájomného podľa 
prijatého uznesenia MsZ. Mesto rokovalo 
s lekármi, ktorí neboli spokojní s nájomnými 
zmluvami, dohodli sa na kompromisoch, ale 
lekári nečakali na ich uskutočnenie, ale kúpili 
domy a z mestskej polikliniky odišli. Poliklinika 
sa tak dostala do problému, lebo na jej výstavbu 
boli použité prostriedky Európskej únie, pričom 
sme sa zaviazali dodržiavať ukazovatele, medzi 
nimi aj počet a štruktúru lekárskych ambu-
lancií. Pri neplnení ukazovateľov môže nastať 
situácia, že mesto bude musieť vrátiť dotáciu vo 
výške cca 300 000,− €. MUDr. Kubáni a MUDr. 
Záhončíková do tohto času nedostali od mesta 
súhlas na zmenu účelu stavby a v súčasnosti 
ordinujú v domoch, ktoré boli určené na bývanie, 
bez získania súhlasu na zmenu účelu. V tejto 
veci primátor zvolá spoločné rokovanie MsZ 
a vedenia polikliniky na doriešenie vzniknutej 
situácie.

• Mgr. Farkašová – riaditeľka Spojenej školy 
v Sládkovičove informovala o zápise detí do 
materských škôl, kde boli všetky požiadavky 
vykryté a v MŠ na Fučíkovej ulici sú ďalšie 
voľné miesta. Projektová dokumentácia pre MŠ 

Budovateľská môže byť pripravená pre otvorenie 
ďalších miest. Nedostatok voľných miest 
v materských školách je celoslovenský problém, 
nakoľko bol zmenený zákon predpisujúci počty 
detí v triedach. Mesto však po zápise môže 
konštatovať uspokojujúcu situáciu.

• Poslankyňa PhDr. Pethőová poukázala na zlú 
situáciu, keď lekári odchádzajú z polikliniky. 
Uznesenia MZ sú záväzné, preto treba nájomné 
zmluvy pre lekárov opraviť. Nezisková organizá-
cia nemusí tvoriť zisk, len vykryť svoje náklady 
a zlepšovať materiálno–technické vybavenie.

• Občianka Ing. Hejná, obyvateľka Zátišia, 
vystúpila v mene obyvateľov Zátišia. Hovorila, 
že život v meste sa im páči, ale po nasťahovaní 
lekárov do lokality Zátišie prišli o kľud a to či už 
zvýšenou dopravnou premávkou alebo voľne 
sa pohybujúcich osôb (pacientov). V smet-
ných nádobách lekárov sa nachádza použitý 
medicínsky materiál (majú fotodokumentáciu), 
autá parkujú na súkromných pozemkoch, lekári 
s nimi nekomunikujú a starí ľudia sa sťažujú, 
že lekári sú ďaleko od lekárne. Nakoľko táto 
lokalita bola určená na obytné domy, obyvatelia 
spísali petíciu a žiadajú nápravu. Ďalej žiadala 
presunúť dopravnú značku označujúcu odbočku 
do Galanty bližšie ku križovatke, nakoľko veľa 
vodičov odbočí do ich obytnej zóny.

• Primátor odpovedal, že dopravné značenie by 
mal vyriešiť plánovaný kruhový objazd v križo-
vatke. K otázke novovzniknutých ambulancií 
uviedol, že lekári nedostali súhlas na zmenu 
účelu stavby a situáciu rieši Krajský stavebný 
úrad v Trnave, taktiež bol daný podnet na VÚC 
v Trnave. Mesto je proti tomu, aby boli ambulan-
cie lekárov v týchto domoch, ale ak niekto splní 
všetky podmienky podnikania, mesto nemôže 
konať protiprávne. 

• Poslanec p. Brunner dodal, že o lokalite Zátišie 
MsZ už rokovalo viackrát. MsZ prejednávalo 
správcovanie ciest, údržbu zelene, odpadové 
vody, osadenie závory. Nesúhlasil s ambulancia-
mi v rodinných domoch tejto lokality, pričom pou-
kázal na fakt, že občan, ktorý predal lekárom 
tieto domy, vzápätí podpísal petíciu proti nim.

• Občan Vígh – žiadal preskúmanie povolenia hy-
gieny, nakoľko tu chýbajú hygienické zariadenia. 
Ďalej žiadal upraviť stromy a kríky na Richtero-
vej ulici, ktoré prečnievajú do cesty.

• Poslanec Ing. Karsay povedal, že ak lekári 
nedostali súhlas na zmenu účelu stavby, teda 
robia na čierno, porušujú zákon a žiadal udeliť 
im pokutu.

• Primátor súhlasil, že lekári porušili stavebný 
zákon a mesto im môže udeliť pokutu. Čaká sa 
na rozhodnutie Krajského stavebného úradu 
v Trnave.

• Bc. Oravec – vedúci odboru výstavby MsÚ 
informoval, že v mesiaci apríl bude stretnutie so 
zástupcami správcov cestných sietí, kde budú 
riešené všetky podnety s dopravnou tematikou.

• Poslanec Mgr. Bagi – žiadal v riešení problema-
tiky Zátišia radikálny postup.

• Pani Sudová, riaditeľka MsKS pozvala všetkých 
prítomných na pripravované akcie (viď. pozvánky 
na str. 1).

 Primátor mesta Ing. Anton Szabó poďakoval prí-
tomným za účasť na rokovaní a zasadnutie ukončil.
 

Ing.Milena Poláková, prednostka MsÚ
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VÝSLEDKY VOLIEB PREZIDENTA SR
VÝSLEDKY VOLIEB PREZIDENTA SR V I. KOLE 
21. MARCA 2009
V I. kole voľby prezidenta SR sa v meste Sládkovičovo zo 4 587 zapísaných 
voličov zúčastnilo celkom 1 726 voličov, čo predstavuje 37,6%-nú účasť. 

Počet platných hlasov bolo 1 712. 

Počet platných hlasov odovzdaných pre kandidátov:

poradie meno kandidáta počet hlasov %
1. Radičová Iveta, prof. PhDr., PhD. 1095 63,69 
2. Gašparovič Ivan, doc., JUDr., CSc. 446 26,05
3. Martináková Zuzana 69 4,03
4. Mikloško František, RNDr. 42 2,45
5. Melník Milan, prof., RNDr., DrSc. 31 1,81
6. Sidor Milan, PhDr., CSc. 15 0,87
7. Bollová Dagmara, PaedDr. 14 0,81
      

VÝSLEDKY VOLIEB PREZIDENTA SR V II. KOLE 
4. APRÍLA 2009 
V II. kole voľby prezidenta SR sa v meste Sládkovičovo zo 4 580 zapísaných 
voličov zúčastnilo celkom 2 111 voličov, čo predstavuje  44,75%-nú  účasť. 

Počet platných hlasov bolo 2 097. 

Počet platných hlasov odovzdaných pre kandidátov:

poradie meno kandidáta počet hlasov %
1. Radičová Iveta, prof. PhDr., PhD. 1 525 72,73 
2. Gašparovič Ivan, doc., JUDr., CSc. 572 27,27 

foto – z volebných miestností
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OZNAM PRE OBYVATEĽOV
Mesto Sládkovičovo oznamuje obyvateľom, 

že v mesiacoch apríl – jún sa uskutoční kontrola
 prípojok na kanalizačnú sieť s cieľom odhalenia 
čiernych prípojok a nezákonného prečerpávania, 

dodržiavania separácie odpadu 
a evidencie počtu psov.

 V sobotu 4. apríla 2009 organizovalo mesto v spolupráci s Technickými 
službami Sládkovičovo jarnú brigádu, v rámci ktorej občania z Cukrovarskej 
ulice upratali príjazdovú cestu do KOAM-u a priľahlé uličky. 
 O účasť na brigáde bol veľký záujem, ale pracovníci technických služieb 
mohli angažovať iba 60 brigádnikov. Tí, rozdelní do troch skupín, pozbierali 
spolu 8 plných aut komunálneho odpadu. 
 Mestský úrad každému za účasť na brigáde vyplatil odmenu 10,– €. Dú-
fame, že účasť na brigáde bude pre obyvateľov tejto časti mesta motiváciou 
k tomu, aby si udržiavali poriadok. 

 Dňa 6. marca 2009 sa v klube dôchodcov uskutočnila členská schôdza 
Slovenského zväzu záhradkárov, na ktorej sme zhodnotili našu činnosť za 
uplynulý rok 2008. Po privítaní hostí, ktorými boli Ing. Ivánková z OV SZZ 
a Ing. Varga z firmy Plantex Veselé pri Piešťanoch, ktorý nám predniesol 
odborné školenie z oblasti ovocinárstva, sme si minútou ticha uctili pamiatku 
našej zosnulej členky, pani Terézie Horváthovej, ktorá bohužiaľ naše rady 
v tomto roku opustila. 
 Veselším bodom programu boli blížiace sa oslavy MDŽ, na ktoré členo-
via výboru nezabudli a prostredníctvom predsedu zablahoželali prítomným 
členkám a obdarovali ich karafiátmi. Potom sme sa plne venovali hodnoteniu 
uplynulého roka a tomu, ako sme sa zhostili úloh, ktoré sme si stanovili. Treba 
s potešením povedať, že naplánované úlohy, ako napríklad súťaž o najkrajšiu 
predzáhradku, výstava ovocia a zeleniny, posedenie pri táboráku v Novom 
Dvore ako aj návštevu výstavy Agrokompex v Nitre, sa nám podarilo zre-
alizovať. No musíme byť pri hodnotení aj trochu kritickí, hlavne čo sa týka 
organizácie výstavy ovocia a zeleniny. Myslíme si, že počet a sortiment vysta-
vovaných exponátov nezodpovedal možnostiam obyvateľov a preto budeme 
musieť vynaložiť väčšie úsilie na propagáciu a presvedčiť občanov, že po-
chváliť sa vypestovanou krásnou zeleninou či ovocím nie je žiadna hanba, ale 
práve naopak. Je za tým kus poctivej práce, nemálo skúseností a vedomostí 
o tom, ako si poradiť s nástrahami, ktoré nám každoročne pripravuje príroda. 
Po schválení plánu práce a rozpočtu na rok 2009 si členovia pri konzumácii 
malého občerstvenia vymenili navzájom svoje poznatky a skúsenosti v pes-
tovaní ovocia a zeleniny. Dovoľte mi poďakovať sa všetkým, ktorí pomohli pri 
splnení naplánovaných úloh, rodinám, ktoré sa zapojili do súťaže o najkraj-
šiu predzáhradku, občanom, ktorí si dali tú námahu a priniesli svoje plody 

práce na výstavu, šikovným deťom z  materskej škôlky na Budovateľskej ul. 
za krásnych trpaslíkov, ktorí boli príjemným spestrením výstavy, MsKS za 
aktívnu pomoc pri realizácii týchto podujatí, pani Mgr. Slávke Královičovej, 
členke hodnotiacej komisie a veľké ďakujeme patrí všetkým sponzorom 
– MsÚ Sládkovičovo, Ing. Štefan Lauko, František Ruman, Alexander Ko-
váč, Ján Urbánek, ktorí poskytli krásne a hodnotné ceny do súťaže. Záro-
veň chcem poďakovať aj pani Križekovej za to, že nám pripravila v klube 
dôchodcov príjemné prostredie pre našu členskú schôdzu a že obetovala svoj 
voľný čas pre nás záhradkárov.                     Ján Németh, predseda ZO SZZ

AKÝ SI BOL ZÁHRADKÁRSKY ROK 2008?

PREZIDENT PREDNÁŠAL ŠTUDENTOM PRÁVA
 Pred nástupom do vysokej politiky bol Ivan 
Gašparovič vysokoškolským profesorom a pre-
to, ako sám povedal, s radosťou prijal pozvanie 
svojho bývalého kolegu, profesora Mojmíra Ma-
mojku, dekana Fakulty práva Janka Jesenského 
Vysokej školy Sládkovičove. 
 Vo svojej prednáške, ktorá sa konala v kon-
gresovej sále Inovatechu, sa venoval aktuálnym 
politickým témam, stavu slovenského právneho 
systému a odpovedal na otázky študentov. 
 Návšteva hlavy štátu je ďalším dôkazom zvy-
šujúcej sa prestíže našej vysokej školy.        ES

JARNÁ BRIGÁDA NA CUKROVARSKEJ ULICI
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ROZHOVOR S RIADITEĽOM MESTSKEJ POLIKLINIKY
 Dobre vieme, že každý z nás občas potrebuje 
doktora a tak sa každého z nás týka otázka fun-
govania mestskej polikliniky. 
 Z Ministerstva výstavby a regionálneho rozvo-
ja získali dotáciu  vo výške viac ako 298 745,– € 
(9 000 000,– Sk) na rekonštrukciu budovy bývalej 
materskej školy na mestskú polikliniku a spoluú-
čať mesta na tomto projekte bola 5 % 16 165,– € 
(487 000,– Sk), kam sa zo schátralej budovy bý-
valej nemocnice mali presťahovať všetci lekári. 
Vzniklo tak moderné stredisko, ktoré by občanom 
malo poskytovať široké spektrum kvalitnej zdra-
votnej starostlivosti a minimalizovať tak kompliko-
vané dochádzanie pacientov do Galanty.
 Na konci roku 2008 bola prestavba dokočená 
a rozhodnutím MsZ vznikla Poliklinika Sládkovi-
čovo, nezisková organizácia a jej riaditeľom sa 
stal MUDr. Zdenko Móres. Do novej polikliniky 
sa začali sťahovať lekári aj ich pacienti. Nakoľko 
„zrod“ mestskej poliklliniky sa týka všetkých ob-
čanov mesta, položili sme jej riaditeľovi niekoľko 
otázok. 

► Na úvod tohto rozhovoru sme pána doktora 
Móresa poprosili o niekoľko slov o jeho 
doterajšej pracovnej kariére a vzťahu 
k nášmu mestu. 

Po skončení štúdia na Lekárskej fakulte UK Bra-
tislava som nastúpil do zamestnania v NsP Ga-
lanta, kde pracujem doteraz na oddelení úrazovej 
chirurgie a ortópedie vo funkcii zástupcu primára. 
Mám tri atestácie – z chirurgie, traumatológie 
a ortopédie absolvoval som pobytové stáže na 
ortopedicko-traumatologických pracoviskách 
v  USA, Kanade a Švajčiarsku. Celý svoj dote-
rajší profesijný život sa venujem predovšetkým 
úrazom a ochoreniam kostného a pohybového 
aparátu. Snažím sa zúčastňovať vedeckých 
konferencií a kongresov v okolitých štátoch a to 
podľa finančných a časových možností. Myslím 
si, že napriek hospodárskej situácii, držíme na 
oddelení vysokú úroveň poskytovania zdravotníc-
kych služieb. Som aj súdnym znalcom v odbore 
traumatológia. 
 Čo sa týka druhej časti vašej otázky, musím 
sa priznať, že ako som prvýkrát vstúpil do Slád-
kovičova, prešiel mi telom príjemný pocit podob-
ný tomu, ako keď idete niekam na dovolenku a 
toto nové prostredie vo vás vyvolá túžbu vrátiť sa 
znova. Preto som bol rád, že sme tu neskôr mohli 
kúpiť pozemok a postaviť dom. 
 V „zlatej ére“ sládkovičovského futbalu (po-
stup zo IV. do III. ligy) som chodil s mužstvom ako 
lekár a vtedy sa vytvorili priateľské väzby, ktoré 
trvajú doteraz.  
► Pán doktor, vašou úlohou je viesť novú 

polikliniku a preto nás zaujíma váš názor na 
to, ako bol projekt pripravený po stavebnej 
stránke a či vybudované priestory koreš-
pondujú s predstavami a požiadavkami 

jednotlivých lekárov?
Pozrite sa, ku každému problému môžete pri-
stúpiť pozitívne alebo negatívne. Môžete vziať 
ceruzku, papier, meter a fotoaparát a chodiť po 
budove hore-dole, krížom-krážom a ak chcete, 
určite nájdete veľa odchýliek, ktoré nekorešpon-
dujú s vašimi požiadavkami. Na druhej strane 
nájdete krásnu, slnečnú, vzdušnú a presvetlenú 
budovu, s ľahkou vnútornou i vonkajšou dostup-
nosťou, lokalizovanú na okraji mesta v tichom 
prostredí, s výbornými parkovacími možnosťami. 
Regionálny úrad verejného zdravotníctva v Ga-
lante „hygiena“ nemal žiadnu pripomienky k sta-
vebným úpravám polikliniky.    
► Momentálne sú v priestoroch dve zubné 

ordinácie, jeden obvodný lekár, gynekológ 
a v zadnom trakte budovy už dlhšie sídli 
ordinácia internistky a výdajňa zdravot-
níckych potrieb. V budove sú pripravené 
priestory pre ďalších lekárov, ako plánujete 
obsadiť tieto priestory a s ktorými špecia-
listami ste už jednali?

Doba zdravotníctvu nepraje. Na medicínu sa 
hlási menej študentov a aj z tých, ktorí vyštu-
dujú, mnohí odídu za lepšími podmienkami do 
zahraničia. Peniaze, ktoré by mali smerovať do 
zdravotníctva, idú na záchranu bánk, finančných 
inštitúcií a do dôchodkového systému,... Presne 
toľko, koľko nás stoja nadbytočné poisťovne, toľ-
ko chýba v systéme zdravotnej starostlivosti. Zdá 
sa, že zdravotné poisťovne neslúžia pacientom, 
ale samy sebe. V zákone je zakotvené, že sú 
povinné uzatvárať zmluvy s každým poskytova-
teľom zdravotnej starostlivosti, ale vďaka lobingu 
je tam aj pokračovanie, že najmenej v rozsahu 
verejnej minimálnej siete poskytovateľov. Preto 
sa poskytovateľ – ambulantný lekár dostal do úlo-
hy prosebníka a nie rovnocenného partnera. Táto 
bariéra je takmer neprelomiteľná a neostáva len 
trpezlivo sa pokúšať o jej zdolanie. Inak poveda-
né – lekár, ktorý sa rozhodne pracovať na našej 
poliklinike a nemá uzatvorenú zmluvu s poisťov-
ňami, dnes nemá šancu ju uzatvoriť, ak je v da-
mom odbore minimálna sieť naplnená. Neštátny 
lekár, ktorý má zmluvy s poisťovňami, by zrejme 
prišiel do novej polikliniky len v tom prípade, ak 
to bude pre neho výhodnejšie ako v mieste, kde 
doteraz pôsobí. To je tá schodnejšia cesta.
 V blízkom čase plánujeme uvieť do prevádzky 
ortopedicko-traumatologickú ambulanciu a am-
bulanciu očnej lekárky spolu s očnou optikou. 
Rozbehnuté sú aj jednania s ďalšími lekármi 
v odboroch neurológia a rehabilitácia. 
► Všetkých prekvapil fakt, že hoci prestavba 

trvala takmer dva roky, počas ktorých 
„domáci“ lekári mali možnosť vyjadriť sa 
k projektu a výšku nájomného mestské 
zastupiteľstvo stanovilo už v auguste 2008, 
krátko po nasťahovaní sa dvaja z lekárov 
rozhodli nájsť si pre svoje ordinácie iné 
priestory. Kde sa stala chyba?

Do funkcie som nastúpil krátko po ukončení sta-
vebných prác a vtedy sa už samozrejme nedali 
meniť stavebné dispozície jednotlivých priestorov. 
Je pravdou, že počas rekonštrukcie budovy mali 
„naši“ lekári možnosť pripomienkovať priestorové 
riešenie stavby a niekoľkokrát sa v tejto veci stret-
li s vedením mesta. Počas mojej korešpondencie 
a stretnutí s obidvomi lekármi dominovali v ich ar-
gumentácii hlavne finančné otázky. Neviem sám, 

kde sa stala chyba, i keď motív ich odchodu do 
iných priestorov sa dá zjavne vycítiť.
► Odchádzajúci lekári argumentujú výškou 

nájomného a nákladov na energie, ktoré 
sú údajne vyššie, ako v starej budove 
a nekorešpondujú ani s výškou nájomného 
v okolitých obciach. Podľa nich posky-
tovanie zdravotnej starostlivosti nie je 
„komerčná sféra“ a nájomné by malo byť 
minimálne. Nebude výška nákladov na 
nájomné a energie odrádzať špecialistov 
od toho, aby si v našom malom mestečku 
zriadili ordináciu? 

Chod polikliniky nie je stavaný na komerčnej báze 
a výška nájomného bola stanovená na základe 
ekomonických prepočtov tak, aby bol zabezpe-
čený zdravý a plynulý chod bez rizika, že sa dos-
taneme do hospodárskeho deficitu. Porovnateľné 
mestské polikliniky v regióne majú stanovené aj 
vyššie nájomné. 
 Obidvom lekárom bola ponúknutá aj možnosť, 
že nemusia platiť nájomné, ak sa stanú zamest-
nancami polikliniky, s tým, že im bude stanovený 
plat na úrovni špecialistov s porovnateľnou dĺž-
kou praxe v spádovej nemocnici, ale túto ponuku 
neprijali. Treba doplniť, že títo lekári (všeobecný 
lekár a pediater) dostávajú pravidelne peniaze zo 
zdravotných poisťovní na počet pacientov, ktorí 
sú u nich zaevidovaní a táto sadzba je rovnaká, či 
v danom období pacienta ošetria alebo neošetria 
a je jednotná na území SR. Špecialisti sú na tom 
inak, nedostávajú paušálne „kapitácie“, ale platby 
podľa počtu ošetrených pacientov v rámci limitu 
stanoveného poisťovňou. V ich prípade by sa 
potom skôr dal zohľadniť tento fakt vo výške ná-
jomného, ktoré by korešpondovalo s nájomným 
v okolitých obciach.  
 Bežný pacient má málo informácií o pravid-
lách získávania licencií, uzatváraní zmluv so 
zdravotnými poisťovňami, výpočtoch nákla-
dov na prevádzku budovy,... a pravdu pove-
diac, ani našou úlohou nie je preberať tieto 
administratívne záležitosti. Pacient potrebuje 
svojho všeobecného a prípadne aj odborného 
lekára v mieste bydliska, svoju lekáreň, opti-
ku, výdajňu zdravotníckych potrieb... My vám 
prajeme, aby sa vám podarilo toto všetko pa-
cientom zaistiť pod jednou strechou Mestskej 
Polikliniky Sládkovičovo, n.o. 
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Mgr. Ladislav 
Szkladányi, 
58 ročný, ženatý, 
podnikateľ, 
poslanec MsZ 
za Stranu ma-
ďarskej koalície, 
predseda Sociálnej 
a bytovej komisie 
pri MsZ v Sládkovi-
čove.

► Komisia, ktorej predsedáte, sa zaoberá aj 
prideľovaním nájomných bytov, ktorých je 
málo a tak každé pridelenie bytu spôsobí 
vlnu diskusií. Môžete nám povedať, ktoré 
byty mesto vlastní a akými pravidlami sa 
proces prideľovania riadi?

Mesto vlastní 72 nájomných (1-, 2- a 3-izbových) 
bytov na sídlisku Stred, ktoré sú podľa zákona 
„štartovacie“ byty pre mladé rodiny do 35 rokov. 
Byty sú vo vlastníctve mesta s osobitým režimom 
podľa smernice č. 8 MVaRR SR a ich prideľo-
vanie prebieha absolútne transparentne. Podľa 
VZN č. 58 mesto vypracovalo poradovník, v kto-
rom je momentálne 13 uchádzačov o 1-izbový, 
14 záujemcov o 2-izbový byt a 9 rodín čaká na 
3-izbový byt. Ak sa niektorý byt uvoľní, zasadá 
komisia, ktorá podľa veľkosti bytu vyberie troch 
uchádzačov a na verejnom zasadnutí MsZ po-
slanci hlasujú o pridelení bytu. Žiadatelia o byt 
musia každoročne vyplniť dotazník a čestné pre-
hlásenie o majetkových pomeroch a následne sa 
z týchto žiadostí zostaví poradovník. Na zasad-
nutiach komisie sa zúčastňuje aj primátor mesta, 
prednostka MsÚ a hlavná kontrolórka. 
► Má mesto v dohľadnej dobe v pláne po-

kračovať vo výstavbe nájomných bytov na 
sídlisku Stred?

Mesto pôvodne malo v pláne výstavbu ďalších 36 
nájomných bytov na sídlisku Stred, ale vláda SR 
bohužiaľ nepodporuje náš región a tak plánovaná 
výstavby rozhodne nebude ralizovaná v dohľad-
nom období.
► Pán Szkladányi, patríte k tým najskúse-

nejším poslancom. Hoci nie ste rodený 
Sládkovičovčan, vaša voličská popularita 

Mgr. LADISLAV SZKLADÁNYI
rozhovor s poslancom

je veľká a angažujete sa vo viacerých 
sférach. Naša prvá otázka sa bude týkať 
sociálnej oblasti. Sládkovičovo, ako mnohé 
iné mestá, má svoju „neprispôsobivú“ či 
„problematickú“ časť – „kasáreň“. Ako 
hodnotíte, na prahu hospodárskej krízy, 
sociálnu situáciu v Sládkovičove?

Na túto vašu otáznu odpoviem takto – 20 rokov 
žijem v Sládkovičove a hoci nie som rodák, o to 
viac sa usiľujem zveľaďovať a starať sa o Slád-
kovičovo. Po celý čas sa ako predseda sociálnej 
a bytovej komisie snažím zlepšiť úroveň sociálnej 
a bytovej situácie v meste. Ak sa prechádzate 
mestom, musíte uznať, že nastali pozitívné zmeny 
vo výstavbe mesta, v ponuke pracovných príleži-
tostí a to aj vďaka primátorovi mesta, Ing. Antono-
vi Szabovi. Stále tu však máme tú problematickú 
„kasáreň“. Na úvod musím podotknúť, že nesmie-
me hádzať všetkých obyvateľov „kasárne“ do jed-
ného vreca, lebo tam bývajú obyvatelia, ktorí sa 
starajú o mestské byty, o poriadok a pravidelne 
platia nájomné, vodu a energie. Bohužiaľ, väč-
šia časť obyvateľov tu nerešpektuje zákony ani 
predpisy. V rámci komisie sa snažíme pomáhať 
hlavne mnohodetným rodinám, lebo deti tu doplá-
cajú na hriech svojich rodičov. Bývajú tu notorickí 
neplatiči, ktorí majú domy v dezolátnom stave, 
devastujú aj okolie domov a odmietajú spoluprá-
cu s mestom. Prekvitá tu kriminalita a to aj medzi 
mladistvými. Na túto lokalitu dopláca celé mesto, 
napríklad v roku 2008 uhradilo za vodu spotre-
bovanú v kasárňach 11 949,– € (360 000,– Sk). 
Situácia je neradostná, ale dúfam, že sládkovi-
čovské firmy budú silné a dopady hospodárskej 
krízy nebudú tragické. 
 Vyzývam všetkých občanov, aby svojou aktivi-
tou prispeli k tomu, aby sme toto ťažké obdobie 
prežili.
► Aktívne pracujete v MO Slovenského 

rybárskeho zväzu, ktorý z majetku mesta 
odkúpil zdevastovanú budovu bývalého 
CVČ. Môžete nám povedať, aké zámery 
má vaša organizácia s týmto objektom?

MO SRZ Sládkovičovo je jedno z najväčších 
občianskych združení v meste a výbor už dáv-
no uvažoval o novom rybárskom dome, nakoľko 

ten starý (vyše 100 ročný z nepálených tehál) je 
v havarijnom stave. Keď sa naskytla možnosť 
odkúpiť budovu bývalého CVČ (tá je momentál-
ne tiež vo veľmi zlom stave, ale je to predsa len 
dom z pálených tehál so zdravými základmi), vý-
bor sa jednohlasne rozhodol, že budovu kúpime. 
Behom roku 2009 chceme vykonať kompletnú 
rekonštrukciu a vybudovať tu pre rybárov dôs-
tojný  reprezentačný stánok, ktorý im bude slúžiť 
ďalších 50 rokov.    
► Ako bývalý vrcholový športovec (futba-

lista) istotne sledujete športové dianie 
v meste a činnosť mestského futbalového 
klubu Slavoj Sládkovičovo. Ako hodnotíte 
možnosti športového vyžitia našich detí, 
ale aj dospelých a môžete nám poskytnúť 
informácie o projekte výstavby multifunkč-
ného športového ihriska?

Radostne sledujem stále sa zlepšujúce výsledky 
našich futbalistov a teší ma, že môžem prezradiť, 
že výstavba ihriska s umelým trávnikom (40 x 20 
m) je na dobrej ceste.
► Nedávno boli dokončené dve stavby, ktoré 

boli financované z fondov EÚ. O novej 
poliklinike bude čitateľov informovať jej 
riaditeľ MUDr. Zdenko Móres Priblížte nám 
najnovšie správy o Kongresovo-infor-
mačnom centre na Termálnom kúpalisku 
Vincov les?  

Kongresovo-informačné centrum na Termálnom 
kúpalisku Vincov les je dokončené, ale ešte treba 
namontovať protipožiarny systém. Po dokončení 
tejto montáže už nič nebráni tomu, aby sme mohli 
KIC prevádzkovať. Treba ho len šikovne mene-
žovať, aby centrum zarobilo na svoju prevádzku 
a zúročilo vynaložené invetície.
► Ktorý problém je v súčasnosti podľa 

vášho názoru v našom meste najpálči-
vejší a chceli by ste ho vyriešiť v tomto 
volebnom období?

V meste je potrebné opraviť chodníky, cesty, rea-
lizovať kruhový objazd na galantskej ceste a mu-
síme rozšíriť kanalizačnú sieť. Na kúpalisku je 
najaktuálnejšie vybudovanie kvalitného detského 
bazéna. 

redakcia

 Na výročnej členskej schôdzi, ktorá sa kona-
la dňa 24. januára, sme 58 prítomných členov 
informovali o činnosti klubu v r. 2008. 
 V sobotu 14. februára sa v meste konala tra-
dičná fašiangová zabíjačka a aj naše členky sa 
zapojili. Pomáhali pri obsluhe hostí z Csorvásu 
a Gerendásu a piekli šišky na predaj (za 1, – € 
bolo 5 šišiek!), o ktoré bol obrovský záujem. 
 Veľmi dobre sme sa zabavili na posedení pri 
šiškách, škoda len, že účasť členov na tejto ak-
cii bola iba priemerná.
 28. februára sme sa zúčastnili divadelného 
predstavenia v Nitre „Modrá ruža“ od G. Dusí-
ka. Bol to prekrásny zážitok.
 Oslávili sme aj MDŽ a to v Trnave na kultúr-
nom programe organizovanom stranou Smer. 

vedenie KD

ČINNOSŤ KLUBU DÔCHODCOV
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 Deň narodenia významného pedagóga, Jána 
Amosa Komenského, sa už desaťročia spája so 
sviatkom všetkých pedagogických pracovníkov. 
Tento rok sa slávnostné zasadnutie Komisie roz-
voja vzdelávania mládeže pri MsZ pri príležitosti 
Dňa učiteľov konalo 26. marca 2009 v sobášnej 
sieni Mestského úradu v Sládkovičove, na ktoré 
boli pozvaní aj  zástupcovia všetkých škôl a škol-
ských zariadení v meste. 
 V slávnostnom príhovore primátor mesta Ing. 
Szabó a predsedníčka komisie PhDr. Pethőová 
uviedli, že povolanie učiteľa si vyžaduje celého 
človeka, odborne dobre pripraveného, mravne 
pevného, so zmyslom vysokej zodpovednosti za 
vykonanú prácu. 
 Dobrý pedagóg musí poznať každého zverené-
ho žiaka, odhaliť cesty prístupu k jeho vnútru, po-
máhať mu v jeho ťažkých chvíľach. Ocenili  obe-
tavosť všetkých pedagogických pracovníkov  a na  
znak vďaky za ich  namáhavú a záslužnú prácu, 
ktorú vykonávajú, ich symbolicky odmenili ružou. 

Ing. Mária Gubíniová

INDIÁNSKY DEŇ

DEŇ UČITEĽOV – BLAHOŽELÁME

 Kedže sa každoročne v Špeciálnej základ-
nej škole v Sládkovičove pri priležitosti fašian-
gového obdobia koná maškarný ples, tento rok 
sme volili netradičnú formu a pripravili sme 
pre deti tematický deň. Budova školy sa dňa 
13. februára (cez noc) akoby švihnutím čaro-
vného prútika zmenila na krásnu indiánsku 
osadu, triedy na svätyne a niektoré pani učiteľ-
ky na indiánske starejšie.
 Nič netušiace deti ráno čakalo veľké prek-
vapenie, pretože ich hneď pri vchode privítali 
starejšie kmeňa p. učiteľka Orichelová a jej 
pomocníčka p. učiteľka Petrovičová. Každé 
dieťa si losovalo pás farebného papiera, kto-
rý predstavoval farbu kmeňa, do ktorého bude 
patriť (kmeň Vychádzajúceho slnka, Horiaceho 
ohňa, Polárnej líšky, Rýchleho šípu, Sokolie-

ho oka). Zároveň boli vylosovaní aj náčelníci, 
ktorí dostali totemy. Všetci indiáni – malí aj veľ-
kí, mali za úlohu vyrobiť si indiánske čelenky, 
pomaľovať sa kriedami a posadať si do kruhu 
okolo symbolickej vatry s kotlíkom na poradu 
o zahájení plnenia úloh v jednotlivých sväti-
niach (triedach), ktoré strážili prísni strážcovia 
(Strážca oka, Strážca slova, Strážca zdatnosti, 
Strážca zručnosti, Strážca zmyslov, Strážca 
múdrosti).
 Za splnenie jednotlivých úloh deti získavali 
časti totemov. Boli to veľmi náročné úlohy, ale 
naše deti si s nimi hravo poradili. Akoby aj nie, 
veď každý indián je zručný, zdatný, múdry,...
 Ale ak sa im náhodou nepodarilo získať body 
u jedného strážcu, hravo ich získali u iného. Po 
dobytí poslednej svätyne sa indiáni opäť zišli 

pri vatre, náčelníci kmeňov odovzdali starejším 
totemy doplnené o chýbajúce časti a rada star-
ších zasadla, aby určila víťaza. Výsledky boli 
veľmi tesné, ale predsa len sa podarilo zostaviť 
poradie. Prvé tri indiánske kmene dostali dip-
lomy a hodnotné ceny v podobe indiánskeho 
pokladu – truhlice. Ostatné, nie menej šikovné 
indiánčatá, dostali diplom a sladkú odmenu.
 Deň sme mali úspešne za sebou. Deti boli 
nadšené, o čom svedčí aj fakt, že zo školy od-
chádzali s čelenkami na hlave a s pomaľova-
nými tvárami a  ešte veľmi, veľmi dlho potom, 
na tento deň s iskierkami v očkách spomínali. 
A nás hrial dobrý pocit z toho, že sme hravou 
formou naučili deti niečo o živote indiánov, vy-
robili sme si masky, zahrali sme sa, príjemne 
sme sa unavili, ale hlavne sme si to všetci si to 
super užili...a o tom to je...

Mgr. Andrea Orichelová, učiteľka
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ZO ŽIVOTA ZŠ S. PETŐFIHO 
 Pre 1.-4. ročníky organizuje ZŚ S. Petőfiho 
každoročne počas fašiangov maškarný ples. 
Nebolo tomu inak ani v tomto roku. Pretože sa 
predstavilo veľa vtipných masiek, porota mala 
veľmi ťažkú úlohu, keď prišlo k rozdávaniu cien. 
Pani učiteľky odmenili cenami jednotlivé masky 
a samozrejme nechýbala ani tombola, na ktorú 
sa všetci tešili.
 V minulom čísle Života v Sládkovičove sme 
vás informovali o tom, že žiaci reprezentujú našu 
školu na rôznych súťažiach, olympiádach. Ri-
chard Sípos, žiak 8. triedy, získal na okresnom 
kole olympiády z nemeckého jazyka 1. miesto 
a postúpil do krajského kola, na ktorom bol Ricsi 
opäť úspešný, obsadil totiž druhé miesto. Sme na 
Ricsiho nesmierne hrdí, že tak úspešne reprezen-
toval našu školu a blahoželáme mu k úspechu, 

ktorý dosiahol z nemeckého jazyka.
 Žiaci 1. až 5. ročníka sú veľmi aktívnymi účast-
níkmi cestnej dopravy a preto by si radi čím skôr 
osvojili a zapamätali nové pravidlá cestnej pre-
mávky. Z tohto dôvodu opäť navštívili dopravné 
ihrisko v Galante, kde si mohli nové pravidlá aj 
v praxi vyskúšať. Pozorne si vypočuli inštruktora 
a pravidlá si osvojili nielen teoreticky, ale aj prak-
ticky. Naši žiaci sa z dopravného ihriska vrátili do-
mov s novými poznatkami a príjemne unavení. 
 11. marca sa deviataci zúčastnili na celoslo-
venskom vedomostnom teste – monitore. Test 
absolvovali z matematiky, zo slovenského jazyka, 
z maďarského jazyka a literatúry. 
 15. marec je pre nás významným dňom. V ten-
to deň si pripomíname revolučné udalosti z rokov 
1848/49. Ani v tomto roku tomu nebolo inak. Na 

 Základná škola, materské školy, 
základná umelecká škola i centrum 
voľného času sú zariadenia, v kto-
rých deti trávia väčšinu času. Rodi-
čia odídu do práce a zveria nám svo-
je deti. Je preto je logické, že majú 
právo vedieť, ako sa staráme nielen 
o výchovu a vzdelávanie detí, ale aj 
o prostredie, v ktorom okrem domova 
vyrastajú. Nechcem písať o tom, čo 
všetko by sme potrebovali, veď toho 
nikdy nie je dosť, ale stručne vás 
oboznámime s aktuálnymi aktivitami 
našich škôl a školských zariadení.
Základná škola
Materiálno-technické zabezpe-
čenie
 S potešením sme prijali správu, 
že mestu Sládkovičovo bol schvá-
lený projekt z fondov EÚ na opravu 
budovy základnej školy, v rámci kto-
rej bude realizovaná oprava strechy, 
výmena okien, zateplenie a oprava 
fasády, výmena celého interiéru s no-
vou počítačovou učebňou a oprava 
budovy telocvične v celkovej hodnote 
763 460,– €.
 Škola zo svojho rozpočtu realizuje 
opravu kotolne (8 630,– €), výmenu 
svietidiel celého II. poschodia i os-
tatných chodieb (4 980,– €), opra-
vu asfaltovej plochy v areáli školy 
(15 269,– €), nákup učebných po-
môcok (1 217,– €), ostatné technické 
zariadenia (1 626,– €). 
Pedagogické stratégie
Kľúčové schopnosti a spôsobilosti 
absolventa školy vynikajú vo vyučo-
vacom procese. Pedagógovia volia 
také formy a metódy práce, ktoré 
motivujú a usmerňujú žiakov na uče-
nie s cieľom rozvíjať a utvrdzovať ich 
kľúčové kompetencie. Podporujeme 
výučbu pomocou didaktickej techni-
ky a informačných technológií, ktorá 
prebieha v počítačovej učebni a ja-
zykovom laboratóriu. Využívame ju 
aj na vyučovanie predmetov mimo 
povinnej informatiky a práce s počíta-
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okresné kolo „Pytagoriády“,
► na okresnom kole „Geografickej 

olympiády“ nás reprezentovali 
Natálka Izáková 5. A, ktorá 
obsadila 2. miesto a Ľubomír 
Rehák 9. A, ktorý obsadil 
6. miesto,

► na okresnom kole recitačnej 
súťaže „Šaliansky Maťko“ nás 
reprezentovali Sofia Grunzová 
5. A a Veronika Hrdlicová 7. A, 

► vo výtvarnej súťaži „Európa 
v škole“ nás na okresnej súťaži 
reprezentovali Lucka Frantová 
4. B a Martinko Myslík 1. B. 
a ich práce postúpili do celoslo-
venského kola.

► medzi najväčšie úspechy našej 
školy patrí reprezentácia Miška 
Krátkeho 9. B v biologickej 
olympiáde. Na okresnom aj 
krajskom kole získal 1. miesto 
a postúpil do celoštátneho kola. 
Držíme mu palce a veríme, že 
i z celoštátneho kola si prinesie 
zaslúženú cenu.

► Naša škola sa každoročne za-
pája do súťaže „Detský čin roka“ 
za čo bola ocenená diplomom 
„Škola dobrých skutkov“.

čom, napríklad formou vyhľadávania 
a spracúvania informácií potrebných 
pre splnenie domácich úloh. Prefe-
rujeme vyučovanie formou diskusie 
učiteľ – žiak i usmerňované diskusie 
medzi žiakmi. Tvoríme projekty sa-
mostatné i tímové.
 Vo vyučovacích metódach dbáme 
o individuálny prístup hlavne v ob-
lastiach osobnostného a sociálneho 
rozvoja žiakov. Vzhľadom na sociálne 
zloženie obyvateľov mesta, stimulu-
jeme žiakov so slabšími vyučovacími 
výsledkami podporovaním ich indivi-
duálnych schopností. 
 Talenty v jednotlivých oblastiach 
schopností našich žiakov rozvíjame 
do najvyššej možnej miery. Je to 
zrejmé i podľa uvedeného prehľa-
du úspechov našich žiakov, ktorí sa 
pravidelne zapájajú do literárnych, 
matematických, speváckych, výtvar-
ných a športových súťaží ako aj do 
predmetových olympiád. 
Naše úspechy:
► Lukáško Valo 3. B a Katka 

Frantová 4. B postupujú do 
okresného kola literárnej súťaže 
„Rozprávkové vretienko“,

► Miško Vácval 4. A postúpil na 

Materské školy
 Medzi naše priority neodmysliteľ-
ne patria aj materské školy. Občania 
Sládkovičova si určite všimli vynove-
nú budovu MŠ – Fučíkova. Strecha, 
odkvapové rúry, fasáda a výmena 
okien bola realizovaná z rozpočtu 
originálnych kompetencií. V tejto eta-
pe, do 14.4.2009, bude budova po 
zateplení bočnej steny a výmene zo-
stávajúcich dverí a okien dokončená. 
Do predmetných úprav sme investo-
vali 23 921,– €). Na MŠ Budovateľská 
prebieha oprava strechy a výmena 
radiátorov (7 205,– €). Do učebných 
pomôcok a výpočtovej techniky 
v oboch materských školách sme 
investovali spolu 3 485,– €. Pri tejto 
príležitosti si dovoľujem informovať aj 
o počte zapísaných detí v MŠ. 

MŠ Budovateľská
 Z MŠ odchádza do 1. ročníka 
18 detí a k 1.9. je novozapísaných 
12 detí. Od septembra 2009 budú 
v prevádzke s celodennou starostli-
vosťou zatiaľ nasledovné triedy.

1. trieda 3–4,5 ročné deti – 23
2. trieda 4,5–6 ročné deti – 25

MŠ Fučíkova
 Z MŠ do školy odchádza 21 detí 
a novozapísaných je 25 detí. 8 detí 
nastupuje do MŠ ešte teraz, počas 
školského roka. Od septembra 2009 
budú v prevádzke nie 3, ale 4 trie-
dy. Zriadenie a zariadenie 4. triedy 
realizujeme z vlastného rozpočtu vo 
výške 5 112,– € (154 000,– Sk).

1. trieda 3 ročné deti – 20
2. trieda 4 ročné deti – 21
3. trieda 4,5–6 ročné deti – 21
4. trieda 4,5–6 ročné deti – 22

 V záujme našom i mesta Slád-
kovičovo je, aby k septembru 2009 
boli do materských škôl umiestnené 
všetky deti, ktorých rodičia o to po-
žiadali.

Mgr. Adriana Farkašová,
 riaditeľka SŠ

oslave sme si atmosféru roku 1848 pripomenuli 
básňami, úryvkami z denníkov a piesňami.
 Pretože marec je mesiacom knihy, zavítali sme 
do mestskej knižnice, kde nám teta Helenka 
predstavila najjednoduchší spôsob vyhľadávania 
kníh, porozprávala sa s deťmi o radosti, ktorú 
dáva čítanie, o úcte ku knihám. Veď každý vie, že 
knihy sú nemými priateľmi. Čítaním sa nerozšíri 
iba naša slovná zásoba, ale aj naša fantázia dos-
táva krídla. Žiaci sa poďakovali tete Helenke za 
užitočné rady a pomoc a s požičanými knihami sa 
pobrali domov.
 28. marec – Deň učiteľov. Žiaci našej školy 
nezabudli na svojich učiteľov. S básničkami a kve-
tinami sa poďakovali pani učiteľkám za ich celo-
ročnú namáhavú prácu.                                                    

 Mgr. Katarína Baloghová 
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Eleonóra Mészárosová, 
rod. Csanakyová
  S jej menom sa stretneme v rozhlase, v tla-
či a ďalších médiách. Ak ste usúdili, že je to 
osoba totožná s recitátorkou, ktorú sme čas-
to počuli na kultúrnych podujatiach mesta, 
pochádzajúcou zo Sládkovičova, usúdili ste 
správne. Už od detstva prejavila svoj talent 
v prednese poézie a prózy a získala viacero 
ocenení. Nedávno oslávila životné jubileum 
a pri tej príležitosti sme jej položili niekoľko 
otázok. 
► Máte veľmi zaujímavé povolanie. Bol 

výber vášho povolania ovplyvnený tým, 
že ste v detstve veľa vystupovali? 

Považujem za dôležité vytvárať možnosti ve-
rejného vystupovania pre deti už na základnej 
škole. Prispeje to neuveriteľnou mierou k zís-
kaniu sebadôvery a všeobecnému rozvoju ich 
osobností. Som preto vďačná mojim učiteľom, 
ktorí objavili vo mne schopnosť interpretovať 
básnické diela, aj keď som sa sama nikdy ne-
chystala na podobné povolanie. To, čo ma na-
ozaj priťahovalo, bolo novinárstvo – profesionál-
neho novinára som považovala za „svedomie“ 
spoločnosti. Snažila som sa vždy písať čestne 
a pravdivo, to boli predsa vlastnosti, ku ktorým 
ma viedol môj otec. On ma učil konať tak, aby 
to nebolo dobré iba pre mňa, ale predovšetkým 
pre ostatných ľudí. Tieto morálne hodnoty ma 
usmerňovali aj pri absolvovaní prvých samos-
tatných i skupinových recitačných vystúpení, 
ktoré sme organizovali po celom južnom Slo-
vensku. Skúsenosti z prednesu poézie som zhr-
nula v knihe o interpretačnom umení, ktorá vy-
šla v roku 2005 s názvom Vers-és prózamondók 
kézikönyve (Príručka interpretácie poézie i  pró-
zy). Následne som spracovala históriu ľudovo-
umeleckého súboru Mladé srdcia s názvom 50 
rokov Ifjú Szivek. V ostatných rokoch popri inej 
činnosti, ako je napr. členstvo v porotách rôz-
nych interpretačných súťaží, píšem monografiu 
o histórii mesta Sládkovičovo. 
► Ste vydatá, matka 12-ročného syna, 

Dávida, žijete v Bratislave. Čo pre vás 
znamená rodina? 

Možno to znie banálne, ale ja vyznávam to, 
že rodina je základným pilierom prosperujúcej 
spoločnosti – popri tom pre mňa poskytuje pocit 
bezpečnosti a zároveň cieľ, pre ktorý sa oplatí 
žiť. Pôvodne sme s manželom plánovali mať tri 
deti – aj ja som mala dvoch súrodencov a bol to 
krásny rodinný život – osud však rozhodol ináč. 
Náš syn, Dávid Szilárd, sa narodil ako naše vy-
túžené jediné dieťa po 12 rokoch manželstva. 
Sme však šťastní a vďační, že ho máme a sna-
žíme sa ho vychovávať tak, aby postavenie 
jedináčika ho neviedlo k sebeckosti a cítil úctu 
a zodpovednosť voči blížnym a spoločnosti, 
v ktorej vyrastá. 
► Nielen, že ste študovali v zahraničí, ale 

strávili ste i niekoľko rokov v zahraničí 
po boku manžela. Kde to bolo a čo na 
vás zapôsobilo v krajine severanov 
najviac? 

Počas môjho štúdia na Filozofickej fakulte UK 
som absolvovala jeden semester v maďarskom 
Segedíne a jeden semester v Nemecku v Halle, 
čo veľmi prispelo k otvoreniu mojej osobnosti 
voči svetu. V ďalších rokoch som často sprevá-

ROZHOVOR S MANŽELMI MÉSZÁROSOVÝMI

dzala môjho manžela na služobných cestách na 
univerzity rôznych krajín Európy (Birmingham, 
Dublin, Londýn, Rím, atď.). Tieto skúsenosti 
som sa snažila využiť ako i manželka veľvyslan-
ca SR vo Švédskom kráľovstve v rokoch 2006–
07. Bolo to vzrušujúce, ale aj pracovne veľmi 
náročné obdobie, predovšetkým pre manžela, 
ale aj pre mňa, aby som sa zhostila úlohy „šéf-
ky protokolu” na akciách, usporiadaných naším 
veľvyslanectvom. Zároveň to bol neopakovateľ-
ný zážitok. Švédsko je krajina s nádhernou prí-
rodou a jednoduchým, čestným obyvateľstvom. 
Samotný Štokholm má jedinečnú geografickú 
polohu a spoločenskú atmosféru. Každému, kto 
tam nebol, úprimne odporúčam ako vzrušujúcu 
turistickú destináciu. 
Ďalšie otázky patria manželovi Eleonóry. 

Profesor Alojz Mészáros 
► Môžete prosím priblížiť prácu veľvys-

lanca našim čitateľom? 
Myslím si, že takáto otázka je skutočne na 
mieste. Svet diplomacie je naozaj jedinečný 
a „bežnému smrteľníkovi“ je málo známy, tak-
mer mystický. U radového diplomata ide vo veľ-
kej miere aj o bežne známu úradnícku činnosť, 
avšak pôsobenie veľvyslanca prebieha v kom-
plexnejšej dimenzii. Osvojiť si toto remeslo sa 
dá iba priamym výkonom funkcie. Ministerstvo 
zahraničných vecí SR síce predstiera, že posky-
tuje prípravu začínajúcemu veľvyslancovi, ale je 
to na žalostnej úrovni. Každý sa učí na mieste 
a na vlastnej koži.
 Podstatu práce veľvyslanca môžeme, popri 
výkone funkcie hlavného (mimoriadneho a spl-
nomocneného) reprezentanta vysielajúcej kra-
jiny, v stručnosti charakterizovať ako prieskum 
politickej situácie v danej krajine, zber a  zhod-
notenie informácií, spravodajská činnosť a vy-
tvorenie kontaktov v politickej a spoločenskej 
sfére. Dôležitou súčasťou jeho práce je spolu-
práca s krajanskými spolkami, morálna a často 
aj finančná podpora ich činností, ďalej propagá-
cia hospodárskych výsledkov materskej krajiny, 
jej vedeckého a kultúrneho potenciálu. S týmto 
cieľom veľvyslanec usporadúva recepcie, pra-

covné obedy a iné spoločenské akcie. Svoju prá-
cu môže dobre vykonávať iba pri dobrej znalosti 
podmienok a zvyklostí v krajine vyslania. Zozna-
movať sa s krajinou, národnými zvyklosťami, ja-
zykom a kultúrou patria práve do atraktívnejšej 
časti práce – človek akoby objavil „nový svet“, 
ktorého sa aj on stáva dočasnou súčasťou. 
► Čo patrí k jeho každodenným povinnos-

tiam? 
Popri reprezentačných povinnostiach, ktoré sa 
odohrávajú na ostatných diplomatických misiách, 
ministerstvách alebo na kráľovskom dvore, veľ-
vyslanec je zároveň aj vedúcim zastupiteľského 
úradu (veľvyslanectva). Je zodpovedný za riadny 
chod úradu, ktorý okrem iného vykonáva agendu 
konzulárnej činnosti, t.j. vydáva víza, cestovné 
doklady a pod. Znamená to každodennú prítom-
nosť na veľvyslanectve, ktoré riadi cez podriade-
ných diplomatov a ostatných spolupracovníkov. 
Podpisuje dokumenty, vybavuje si korešponden-
ciu, komunikuje s miestnymi politickými činiteľmi 
a posiela správy do ústredia na MZV. 
► Ako by ste charakterizovali kra-

jinu, v ktorej ste pôsobili ako 
diplomat? 

Ak sa o Amerike hovorí, že je to krajina „veľkých 
možností” – Švédsko by sa potom dalo nazvať 
krajinou „veľkého poriadku”, kde všetko je dobre 
zorganizované a každá situácia štandardne rieši-
teľná. Oproti iným európskym národom, Švédsko 
má za sebou takmer dve storočia bezvojnového 
vývoja a to je vidieť na každom kroku – obce 
a  mestá sú čisté a pekne usporiadané, ľudia 
kľudní a vyrovnaní, aj keď na náš vkus mierne 
rezervovaní a menej prístupní. Je to dané snáď aj 
chladnejším podnebím a dlhými zimnými nocami. 
Švédska príroda, charakteristická veľkými sú-
vislými ihličnatými lesmi a množstvom súostroví 
v Baltskom mori, je naozaj nádherná a nesmier-
ne vážená asi 9 miliónovou populáciou krajiny. 
Ak to máme stručne zhrnúť: Švédsko je krajina, 
kde sa dobre žije. 
► Vaše ďalšie plány? 
V súčasnosti (vlastne od r. 1975, s menšími, väč-
šími prestávkami) som profesorom na Fakulte 
chemickej a potravinárskej technológie Sloven-
skej technickej univerzity (STU) a zároveň som 
riaditeľom Ústavu inžinierskych štúdií, ktorý zod-
povedá za vzdelávanie cca. 450 zahraničných 
študentov na všetkých fakultách STU. Keďže som 
od roku 1990 činný aj v politike (predovšetkým na 
regionálnej úrovni), dostal som sa na 2. miesto 
na kandidátke SMK pre voľby do Európskeho 
parlamentu, ktoré sa budú konať 6. júna 2009. 
Je to pre mňa veľká česť, ale zároveň aj výzva, 
v ktorej by som rád čestne obstál. Popri svojej 
práci teraz študujem problematiku EÚ, aby som 
v prípade úspešných volieb mohol užitočne slúžiť 
svojim voličom. Ako europoslanec by som sa rád 
venoval problematike zvyšovania kvalitatívnej 
úrovne vysokoškolského vzdelávania a vedy, ako 
aj energetickej politike a tým súvisiacim otázkam 
ochrany životného prostredia. 
Ďakujem za rozhovor a prajem veľa
úspechov. 

PhDr. Terézia Pethőová 
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V. CELOSLOVENSKÝ ZJAZD ODBOROVÉHO ZVÄZU POTRAVINÁROV SR

 V  hoteli Tevel sa 19. a 20. marca 2009 stretli delegáti zjazdu odborá-
rov z potravinárskych podnikov z celého Slovenska. Jednanie zjazdu nám 
priblíži František Ruman, predseda odborovej organizácie v Mraziarni, a.s. 
Sládkovičovo.
■  Už sme spomenuli, že zjazdu sa zúčastnili odborári z celej re-

publiky. Koľko bolo delegátov a ktorí významní hostia sa zjazdu 
zúčastnili?

Dvojdňového rokovania sa zúčastnilo 54 delegátov a 10 hostí, z ktorých naj-
významnejší bol pán prezident Ivan Gašparovič, ktorý mal v úvode zjazdu 
obsiahly príhovor. Ministerstvo práce, soc. vecí a rodiny zastupovala štátna 
tajomníčka JUDr. Emília Kršíková PhD, Ministerstvo pôdohospodárstva ge-
nerálna riaditeľka sekcie potravinástva MVDr. Mária Kantíková a v úvode 
zjazdu vystúpil aj primátor Sládkovičova Ing. Anton Szabó. Našich kolegov 
odborárov zo zahraničia zastupovali pán Bruno Vannoni z Francúzka a Jan 
Egil Pedersen z Nórskeho kráľovstva. 
■  Aká je momentálna situácia v oblasti potravinárskeho prie-

myslu?
Neradostná. Vo svojej úvodnej správe Ing. Magdaléna Mellenová, predsed-
níčka OZP SR, zhodnotila uplynulé 5-ročné obdobie a špecifikovala najváž-
nejšie príčiny negatívneho vývoja v tejto oblasti – všeobecný hospodársky 
pokles, reštrukturalizácia potravinárskeho priemyslu, náš vstup do EÚ, ne-
dostatočná legislatíva na ochranu domácich producentov, nerovnomerné 
dotácie EÚ, praktiky obchodných reťazcov,… V uplynulom období zaniklo 55 
potravinárskych podnikov, počet členov OZP SR sa znížil z 10 500 na 4 500 
a vo viacerých podnikoch už avizovali znižovanie výroby a prepúšťanie.    
■  Aké riešenia navrhovali delegáti zjazdu?
Prostredníctvom Konfederácie odborových zväzov musíme presadiť legis-

latívnu jednotu v Európe, využiť všetky prostriedky na obhajobu a presa-
dzovanie práv a oprávnených záujmov členov, lobovať za zefektívnenie 
daňového zvýhodnenia doplnkového dôchodkového sporenia a zvyšovanie 
úrovne efektívneho dialógu medzi zamestnancami a zamestnávateľmi. 
■  Aká je medzinárodná spolupráca medzi odborármi? 
Máme veľmi dobré vzťahy s odborovými centrálami vo Francúzku a v Nórsku. 
Účinne nám pomáhali v predvstupových jednaniach, organizujú pre slovenských 
odborárov semináre a školenia (už dva semináre sa konali v Sládkovičove) 
a materiálne nám pomáhajú pri vydávaní mesačníka „Spektrum potravinára“. 
■  Ako ste si spríjemnili voľné chvíle v rámci dvoch zjazdových 

dní?
Voľných chvíľ nebolo veľa, lebo delegáti aj mimo rokovania diskutovali o svo-
jich problémoch a v kuloároch konzultovali s odborníkmi. Milým rozptýlením 
však bolo vystúpenie súboru Matičiar z Kozároviec, ktorý zlepšil nie práve 
optimistickú atmosféru zjazdu. 
■  Odbory v minulosti zabezpečovali aj veľmi populárne odborové 

rekreácie. Máte aj vy nejakú „oddychovú“ ponuku pre svojich 
členov?

Náš OZP SR prevádzkuje známu Oravskú horáreň, kde sa rekreujú naši čle-
novia a ich rodiny, ale radi prichýlime aj ostatných dovolenkárov. Momentál-
ne napríklad ponúkame cenovo veľmi výhodné pobyty pre dôchodcov. Bliž-
šie informácie záujemcom o rekreáciu poskytneme na tel. 0903 654 854. 
■  Aká je budúcnosť OZP SR?
V kontexte hospodárskej krízy musíme uvažovať veľmi reálne a preto na 
zjazde bola prejednávaná aj otázka zlúčenia s niektorým príbuzným odbo-
rovým zväzom. V týchto ťažkých časoch musíme ešte intenzívnejšie praco-
vať v prospech našich členov, aby dopady krízy boli čo najmenšie.         ES

kultúra

MAREC  MESIAC KNIHY 
 Každoročne v marci, ktorý je mesiacom knihy, 
pozývame všetky deti sládkovičovských základ-
ných škôl na návštevu do mestskej knižnice, ktorá 
sídli v  Inovatechu. Súčasťou návštevy je stručná 
informácia o tom, ako knižnica funguje a aké služ-
by poskytuje svojim členom. Našou hlavnou am-
bíciou však je prezentovať deťom to, že ak majú 
akýkoľvek odborný záujem, problém, ak potrebujú 
informácie z ľubovolnej oblasti – v knižnici sa vždy 
nájde tá správna kniha, ktorá im pomôže. Ak ich 
zaujímajú zvieratká, šport, móda, história, lietad-
lá, princezny či bojové umenia, pracovníčky kniž-
nice im požičajú knižku, ktorá im pomôže. Ak sa 
deti naučia chodiť do knižnice, naučia sa čítať a to 
nielen  encyklopédie, o ktoré je najväčší záujem, 
ale ponúkneme im aj rozprávky a beletriu pre deti 
a dúfame, že si tak vychováme novú generáciu 
čitateľov. Preto sme aj v tomto roku najmenším či-
tateľom dali ich prvý čitateľský preukaz zadarmo. 
 Mestská knižnica je otvorená v pondelok 
– piatok od 10.00 do 18.00 hod. a v sobotu od 
8.00 do 12.00 hod. Zápisné na rok 2009 je 1,– € 
(30,13 Sk) pre deti a 2,50 € (75,32 Sk) pre do-
spelých.                                                           ES
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 S príchodom jari a teplejších dní sa zvyšuje rizi-
ko ochorenia spoločenských zvierat (psy, mačky), 
preto vás chcem informovať o chorobách, ktoré 
sú prenosné aj na ľudí. Vzhľadom na širokú škálu 
pôvodcov, v tomto príspevku sa zameriam len na 
parazitárne ochorenia a to, na tzv. vnútorné para-
zitózy (žalúdočno-črevné resp. krvné) a tzv. von-
kajšie parazitózy (kožné).
 Najčastejšie zalúdočno-črevnou parazitózou 
u  psov a mačiek je zahlístenie (škrkavčitosť). Spô-
sobuje ju červ, ktorý žije tenkom čreve a okrem 
toxínov produkuje zrelé vajíčka, ktoré prenikajú kr-
vou do pečene a pľúc a v priamom vývoji sa menia 
na larvy. Až 95 % šteniat do veku dvoch mesiacov 
je pozitívnych na škrkavky. Príznaky sú – poruchy 
trávenia, zvracanie, hnačky, plynatosť a zaostá-
vanie vo vývoji. Pretože invázne vajíčka larvy sa 
nachádzajú v truse, sú nákazlivé i pre človeka 
a hlavne deti hrajúce sa na pieskoviskách a tráve. 
Boj s pôvodcami ochorenia je ťažký, lebo vajíčka 
sú veľmi odolné. Bežné dezinfekčné prostriedky 
sú neúčinné (chlór), účinná je jedine tzv. fyzikálna 
dezinfekcia (horúca voda – 90 až 100° C alebo pla-
meň). Dôležitá je prevencia - pravidelné odčervo-
vanie psov i mačiek a zamedzenie ich prístupu na 
detské ihriská. Samozrejmosťou by malo byť od-
straňovanie výkalov a ich zneškodnenie (pálenie). 
Dôležité je dodržiavanie hygieny rúk a dezinfekcia 
vecí, ktoré prišli do styku so zvieraťom. Samozrej-
má by mala byť i fyzikálna dezinfekcia a pravidelná 
rekultivácia pieskovísk.
 Druhým ochorením sú tzv. cestodózy, ochorenia 

vyvolané pásomnicami, ktorých sú rôzne druhy. Na 
rozdiel od škrkaviek majú článkované telo o dĺžke 
10-50 cm. Zrelé články, ktoré obsahujú vajíčka 
(majú tvar tekvicového semena, sú vzájomne po-
spájané) a vo fekáliách odchádzajú do vonkajšieho 
prostredia. Dôležitým článkom prenosu nákazy je 
blcha alebo švola, ktorá v štádiu larvy prehltáva va-
jíčka. Definitívny hostiteľ (pes, mačka, človek) sa 
nakazí prehltnutím nakazených lariev bĺch pri hre 
so psami alebo mačkami. Niektoré druhy parazitu-
jú i v pečeni králikov a v mäse rýb. Terapia a pre-
vencia spočíva v pravidelnej dezinsekcii (odblšení) 
psov a mačiek aj ich búd, výbehov a neskrmovanie 
vnútorností králikov, srnčej zvery a odpadov z rýb. 
Veľmi dôležitým faktorom je aj najmenej dvakrát 
ročne odčervenie psov a mačiek.
 Častým ochorením zvierat, ktoré je prenosné 
na človeka, je i toxoplazmóza. Túto vyvoláva malý 
vnútrobunkový parazit, ktorého hostiteľom sú mač-
ky a mačkovité mäsožravce. Medzihostiteľmi sú 
všetky stavovce, teda aj človek. Invázne vajíčka 
(ocysty) sú vo fekáliách mačky. Ochorenie sa u ma-
čiek väčšinou klinicky neprejavuje, až pri nakazení 
cez medzihostiteľa (myš, pes, ošípaná, ovca, koza, 
človek) a to konzumáciou exkrementov, mlieka 
alebo mäsa chorých zvierat. Toxoplazmóza končí 
väčšinou úhynom, pri starších zvieratách sú typic-
ké nervové príznaky, poruchy pohybu, zvracanie, 
hnačka a žltačka. U ľudí sú príznaky podobné, až 
na to, že u žien sú poruchy plodnosti, časté potraty 
resp. rodenie menej životaschopných detí s vrode-
nými zmenami a poruchami. Prevencia a terapia 

ZVEROLEKÁRSKE OKIENKO
- choré mačky sa musia likvidovať (spálením). Dô-
ležité je zamedzenie styku ľudí s mačkami, ničenie 
hlodavcov a hmyzu, dokonalá tepelná príprava 
pokrmov (človek) a dodržiavanie zásad osobnej 
hygieny. Dôležité je odstraňovanie a zneškodňova-
nie výkalov mačiek, ošetrovanie pieskovísk (horú-
ca voda, plameň a ich rekultivácia (prehrabanie). 
Vajíčka ničí iba teplo nad 65–70° C. 
 V poslednom období sa u psov a mačiek čas-
tejšie diagnostikuje črevný bičíkovec Giardia, ktorý 
ako u mäsožravcov aj ľudí spôsobuje urputné hlie-
nové hnačky, veľakrát s prímesou krvi.
 Vzhľadom na rozširovanie cestovného ruchu 
(cestovanie spolu so psom alebo mačkou) musíme 
spomenúť parazitózy, ktoré pochádzajú zo stredo-
zemia a západnej Európy. Choroby ako babesióza, 
borelióza a dirofilarióza psov sú veľmi aktuálne 
a ich pôvodcom je krvný parazit prenosný i na 
človeka (okrem dirofilariózy). Dôležitým aspektom 
týchto ochorení je prenášač, ktorým je kliešť resp. 
komár. Najdôležitejším opatrením v prevencií je 
pravidelné odblšenie resp. používanie repelent-
ných prípravkov, šampónov, najnovšie metóda 
spot-on (kvapkanie na kožu) 
alebo antiparazitárnych obojkov 
(alebo vakcinácia proti borelióze).
 Podrobnejšie informácie 
o vonkajších parazitózach, 
cestách šírenia, prevencií 
a liečbe sa dozviete v budúcom 
čísle Života v Sládkovičove.
MVDr. Pavol Bartaloš

 Dňa 6. marca 2009 sa stretli členovia Miestneho odboru Matice sloven-
skej v Sládkovičove v zasadačke kultúrneho domu na výročnej členskej 
schôdzi, aby vyhodnotili svoju činnosť za uplynulé obdobie a zároveň si 
vytýčili nové cieľe a plány. 
 Predseda MO MS p. Emil Dovalovszkí vo svojej správe poďakoval všet-
kým, ktorí pomáhali pri organizovaní jednotlivých podujatí. Odovzdal ďakov-
ný list za spoluprácu Ing. Milene Polákovej, prednostke MsÚ a niektorým 
členkám výboru ďakovné listy za aktívnu činnosť – Jarmile Kopáčikovej, 
MVDr. Ľubici Pagáčovej, Anne Kakvicovej a Anne Pišiovej. Členovia výbo-
ru s potešením privítali pomoc Veroniky Závodskej z Malej Mače, ktorú po 
schválení výročnou schôdzou prijali do svojich radov. Veríme, že elán mla-
dej učiteľky materskej školy bude pozitívnym prínosom pre celý MO MS. 

Schôdze sa zúčastnili aj traja členovia Spoločnej koalície, ktorí odovzdali 
MO MS finančný dar. Predseda Spoločnej koalície Ing. Štefan Lauko v dis-
kusii vyzval matičiarov k ďalšej spolupráci. 
 Miestny odbor Matice slovenskej v Sládkovičove im aj touto cestou sr-
dečne ďakuje za poskytnutý finančný dar, ako aj za pomoc pri organizovaní 
podujatí v uplynulom období.
 Taktiež ďakujeme mestu Sládkovičovo, mestskému kultúrnemu stredis-
ku, evanjelickémi cirkevnému zboru, podnikateľom Ing. Štefanovi Mikušovi, 
Bohuslavovi Zvolenskému, Kolomanovi Hrdlicovi a všetkým, ktorí v minulom 
roku matičiarom pomáhali.

za MO MS Zuzana Zelinková

MATIČIARI BILANCOVALI

 Dňa 31.3.2009 uplynula lehota na podanie daňového priznania k dani 
z príjmov. Správca dane má právo správnosť priznanej daňovej povinnosti 
nielen na tejto dani, ale na všetkých druhoch daní preveriť počas doby pia-
tich rokov, a preto u daňovníka môže vykonať daňovú kontrolu a miestne 
zisťovanie. Ak nebolo podané daňové priznanie, správca dane daňovníka 
vyzve na dodatočné podanie daňového priznania. Správca dane sa dozve-
dá aj o príjmoch, ktoré konkrétny subjekt dosiahol a nepriznal ich v daňovom 
priznaní. Aj v takomto prípade, ak sa niekto vyhýba plneniu svojej daňovej 
povinnosti a nepodá daňové priznanie a daň nezaplatí, správca dane ho 
na jeho povinnosť upozorní. V takom prípade je potrebné zareagovať na 
výzvu a  podať daňové priznanie, aj keď po prepočte daňová povinnosť 
nevznikne. 
 Subjekt, ktorý z akéhokoľvek dôvodu nepodal daňové priznanie a nepriz-
nal niektorú z daní v zákonnej lehote, môže túto svoju povinnosť dobrovoľne 
splniť kedykoľvek, aj keď s časovým oneskorením. V takom prípade sa však 
nevyhne plateniu pokuty. Okrem podania daňového priznania treba daň aj 
zaplatiť. Ak príde k oneskorenému zaplateniu dane, musí sa daňový subjekt 
pripraviť na to, že bude platiť  sankčný úrok.

 Po podaní daňového priznania s uvedením určitej výšky dane sa môže 
stať, že subjekt zistí, že daň uvedená v daňovom priznaní nebola uvedená 
v správnej výške a daň by mala byť vyššia. V takom prípade je potrebné po-
dať dodatočné daňové priznanie do konca mesiaca nasledujúceho po tomto 
zistení,  najneskôr však do piatich rokov. Ak by daňová povinnosť mala byť 
nižšia, môže sa dodatočným daňovým priznaním znížiť do štyroch rokov. 
Upravovať daň je možné aj viackrát, treba však počítať aj s platením pokuty 
a sankčného úroku. Od 1. apríla 2009 je možné podať dodatočné daňové 
priznanie a daňovú povinnosť znížiť aj v tom prípade, ak sa upravuje daň, 
ktorá už bola preverená kontrolou. 
 Niekedy sa daňový subjekt dostane do takej situácie, že nie je schopný 
zaplatiť priznanú daň. V takom prípade môže správcu dane požiadať o od-
klad platenia dane alebo o platenie dane v splátkach. Splnenie podmienok 
pre povolenie odkladu alebo zaplatenie dane v splátkach správca dane pre-
verí a so žiadateľom dohodne splátkový kalendár. V prípade zložitých život-
ných podmienok fyzická osoba môže požiadať aj o úľavu alebo odpustenie 
daňového nedoplatku.

                Daňové riaditeľstvo SR, pracovisko Trnava

ZMENA DAŇOVEJ POVINNOSTI PO PODANÍ DAŇOVÉHO PRIZNANIA
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DOSPELÍ - IV. LIGA JUHOVÝCHOD, JAR 2009
kolo zápas termín

16. Hurbanovo - Slavoj 14.3 sobota 13.00 hod.
17. Slavoj – Sereď 21.3. sobota 15.00 hod.
18. Pata – Slavoj 29.3. nedeľa 15.00 hod.
19. Slavoj – Palárikovo 4.4. sobota 15.30 hod.
20. Šahy – Slavoj 12.4. nedeľa 15.30 hod.
21. Slavoj – Šurany 18.4. sobota 16.00 hod.
22. Demandice – Slavoj 26.4. nedeľa 16.00 hod.
23. Slavoj – Kolárovo 2.5. sobota 16.30 hod.
24. Tešedíkovo – Slavoj 16.5. sobota 17.00 hod.
25. Slavoj – Vieska 16.5. sobota 17.00 hod.
26. Komárno – Slavoj 23.5. sobota 17.00 hod.
27. Slavoj – Čierny Brod 30.5. sobota 17.00 hod.
28. H. Králová – Slavoj 7.6. nedeľa 17.00 hod.
29. Imeľ – Slavoj 14.6. nedeľa 17.00 hod.

DORAST - V. LIGA JUH, JAR 2009
kolo zápas termín
16. Slavoj – Topoľníky 14.3. sobota 14.30 hod.
17. Tešedíkovo – Slavoj 21.3. sobota 15.00 hod.
18. Slavoj – Baloň 28.3. sobota 15.00 hod.
19. Hájske – Slavoj 5.4. nedeľa 13.00 hod.
20. Slavoj – Č. Brod 11.4. sobota 15.30 hod.
21. Lužianky – Slavoj 19.4. nedeľa 13.30 hod.
22. Slavoj – Nový Život 25.4. sobota 16.00 hod.
23. T. Mlyňany – Slavoj 2.5. sobota 16.30 hod. 
24. Slavoj – Vinohrady 9.5. sobota 16.30 hod.
25. Šoporňa – Slavoj 16.5. sobota 10.30 hod.
26. Slavoj – Matúškovo 23.5. sobota 17.00 hod.
27. Trstice – Slavoj 31.5. nedeľa 14.30 hod.
28. Slavoj – M. Dvorníky 7.6. nedeľa 14.30 hod.
29. Jelka – Slavoj 21.6. nedeľa 14.30 hod.

FK SLAVOJ SLÁDKOVIČOVO
šport

ŽIACI - KRAJSKÁ SÚŤAŽ JUH, JAR 2009
kolo zápas termín
14. Gabčíkovo – Slavoj 29.3. nedeľa 11.00 hod
15. Slavoj – T. Mlyňany 4.4. sobota 13.00 hod.
16. Tešedíkovo – Slavoj 11.4. sobota 15.30 hod.
17. Slavoj – Neded 18.4. sobota 13.30 hod.
18. Pata – Slavoj 26.4. nedeľa 13.30 hod.
19. Slavoj – Trstice 2.5. sobota 14.00 hod.
20. Jelka – Slavoj 10.5. nedeľa 11.30 hod.
21. Slavoj – Mojmírovce 17.5. nedeľa 11.00 hod.
22. Vlčany – Slavoj 23.5. sobota 17.00 hod.
23. Slavoj – Ivánka 30.5. sobota14.30 hod.
24. Trnovec – Slavoj 6.6. sobota 17.00 hod.
25. Slavoj – V. Úľany 13.6.sobota11.00 hod.
26. H. Králová – Slavoj 20.6. sobota 17.00 hod.

 Metoda Pilates je jedným z najúčinnejšich fitnes programov, ktoré sa 
v  minulom storočí objavili. Cvičenie je zamerané na vyrovnávanie svalo-
vých disbalancií medzi preťaženými a ochabnutými svalovými skupinami. 
To znamená uvoľnenie a natiahnutie skrátených svalov a posilnenie oslabe-
ných. Svalová nerovnováha je hlavnou príčinou bolestí chrbtice. 
 Cvičenie kladie dôraz na správne dýchanie, techniku cvičenia, zapojenie 
svalov brušnej steny a panvového dna, čo zabráni v staršom veku aj vzniku 
inkontinencie. Cvičenie je vhodné pre všetky vekové kategórie, pre mužov 
aj ženy, najdôležitejšia je pravidelnosť a zo začiatku i trpezlivosť.Týmto krát-
kym článkom by som chcela upozorniť na dôležitosť nášho zdravia a záro-
veň vás všetkých pozývam každý pondelok a štvrtok o 19.15 hod. do starého 
kultúrneho domu na cvičenie Pilates. 

inštruktorka pilates cvičenia

CVIČENIE PILATES

 Naše mesto sa už pravidelne stáva miestom 
stretnutia politických štruktúr nášho regiónu aj 
celého Slovenska. 
 12. marca 2009 sa v hoteli Tevel konala 
Krajská konferencia ĽS – HZDS pod názvom 
Perspektívy rozvoja slovenskej spoločnosti. 
Odborné príspevky predniesli predseda strany 
JUDr. Vladimír Mečiar, predseda krajského pred-
stavenstva Ing. Miroslav Jureňa, Mgr. Vlastimil 
Pavlikovský, vedúci služobného úradu Minister-
stva spravodlivosti SR a Ing. Rudolf Kvetan, člen 
predstavenstva SEPS a.s. 
 Programová konferencia bola určená odborní-
kom z vymenovaných rezortov a zúčastnilo sa jej 
115 zástupcov z Tranavského kraja. 
 Organizátori ďakujú personálu hotela Tevel, 
ktorý vytvoril pre všetkých príjemnú atmosféru.  

Arpád Dömötör

KRAJSKÁ KONFERENCIA ĽS – HZDS



Zosobášili sa...
Vladimír Čík (Sládkovičovo) 
a Renata Vaškovičová (Slovenský Grob)
Veľa šťastia na spoločnej ceste životom...

Narodili sa...
Viktória Nagyová 6.2.2009
Tomáš Folvarschi 10.2.2009
Dominik Astaloš 13.2.2009
Denis Pethő 18.2.2009
Viktória Ella Černáková 19.2.2009
Kristián Kuki 20.2.2009
Jakub Kmeťo 22.2.2009
Lenka Baková 24.2.2009
Laura Civáňová 25.2.2009
Markéta Kukiová 28.2.2009
Matúš Kopas 3.3.2009
Nina Kandová 20.3.2009
Alex Kiss 31.3.2009
Nina Orosová 4.4.2009
Úspešný štart do života...

Navždy nás opustili...
Emília Kovácsová (80) 18.2.2009
Anton Magyarics (69) 19.2.2009
Pavol Kováč (77) 2.3.2009
Priska Rostásová (69) 21.3.2009
Emil Stopiak (82) 23.3.2009
Viliam Stopiak (84) 30.3.2009 
Helena Šipošová (88) 31.3.2009
Zuzana Lócziová (65) 3.4.2009
Anna Jonovičová (79) 4.4.2009. 

Bývalí občania nášho mesta:
Terézia Horváthová rod. Filipová (87) 
18.2.2009
Zuzana Tavaliová rod. Mészárosová (71) 
20.2.2009
Štefánia Kormányová rod. Uhlíková (53) 
28.3.2009
Česť ich pamiatke...
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SPOMÍNAME
31. marca 2009 nás navždy opustila mi-
lovaná mamička, babička a prababička
Helena Sipošová. 
So zármutkom v srdci ďakujeme všet-
kým, ktorí ju odprevadili na poslednej 
ceste. 
smútiace deti s rodinami
 
S hlbokým zármutkom oznamujeme, 
že 23. marca 2009 vo veku 82 rokov 
zomrel náš drahý otecko a dedko 
Emil Stopiak.
Ďakujeme všetkým, ktorí ho 
odprevadili na poslednej ceste. 
smútiaca rodina

Ďakujeme všetkým, 
ktorí 25. marca 2009 odprevadili 
na poslednej ceste našu milovanú 
Prisku Rostásovú.
Vďaka za kvety, slová sústrasti a pekné 
slová, ktorými sa zástupkyňa ZŠ SP 
lúčila v mene učiteľov a školy.
smútiaca rodina

Dňa 24. apríla 2009 spomíname na 
prvé výročie úmrtia drahého manžela, 
otca a dedka
Eduarda Buchlíka.
S láskou spomíná smútiaca rodina 
i sestry a bratia s rodinami.

S hbokým žiaľom v srdciach si pripomí-
name 5. výročie úmrtia
Jolany Imreovej, 
ktorá nás opustila 13. apríla 2004. 
manžel, deti, vnuci a pravnuci

S hlboklým zármutkom v srdci 
spomíname na našu drahú zosnulú 
Karolínu Linkovú, 
ktorá nás navždy opustila pred 5-timi 
rokmi dňa 16. apríla 2004. 
dcéra Mari s rodinou

Odišiel tam, odkiaľ už nikdy niet 
návratu, ale jeho láska je stále s nami. 

S hlbokým zármutkom spomíname na 
Alexandra Bendeho, 
ktorý nás navždy opustil pred piatimi 
rokmi dňa 14. mája 2004. 
manželka, syn a dcéra s rodinami

S hbokým zármutkom v srdci si pripo-
menieme dňa 17. mája 2009 
1. výročie úmrtia 
Jozefa Talamona.
Kto ste ho poznali, venujte mu tichú 
spomienku. S láskou spomínajú 
smútiaca manželka, vnuci a nevesta.

S hlbokým zármutkom v srdciach 
spomíname na nášho drahého 
Silvestra Šida, 
ktorý nás navždy opustil pred 10-timi 
rokmi. S láskou spomínajú manželka 
a synovia s rodinami.

So zármutkom v srdci si 
pripomíname 10. výročie úmrtia 
nášho drahého manžela, otca a dedka
Jozefa Kuttnera.
S úctou spomínajú manželka a deti 
s rodinami.

S hlbokým zármutkom si pripomenieme výročia úmrtí 
našich rodičov a starých rodičov 
1. mája 20. výročie Alexandra Krommera 
a 26. mája 10. výročie manželky Márie, 
rod. Miklošekovej. 
S úctou spomína smútiaca rodina a pravnúčatá.

So  žiaľom v srdci spomíname 
na nášho drahého manžela, otca 
a starého otca 
Edmunda Zuzáka, 
ktorý nás navždy opustil 
12. apríla 1981. 
smútiaca rodina 
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spoločenská kronika

SÚŤAŽNÉ OKIENKO
S O K O L P K Ý B R
L R I Ň Š O R O L L
I A N Ô R Y S S A K
M R U K R Y S O Ž Í

Á S Č A A N P M S D
K A R Í A A K Á R E
M Y Š C O R D R A V
A P I J A A Y O R D
S P A B E B B H Ú E
O K O Z A D Z Ú A M

OSEMSMEROVKA:

3 písmená: ARA, BÝK, KÔŇ, MYŠ, OSA, JAK, 
RYS, 
4 písmená: OROL, KOZA, KRAB,RYBA, ÚHOR, 
5 písmen: BARAN, LOSOS, MAČKA, OPICA, 
SOKOL, SOMÁR, SRNKA, 
6 písmen: SLIMÁK, 
8 písmen: MEDVEDÍK. 

Riešenie osemsmerovky spolu s kupónom č. 1 
prineste do konca apríla do mestskej knižnice.  
Vylosovaný riešiteľ získa premanentku na 3 
voľné vstupy na Termálne kúpalisko Vincov les.
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SÚŤAŽNÁ OTÁZKA:

V ktorom roku bol založený 
sládkovičovský cukrovar?
 
Správnu odpoveď spolu s kupónom č. 2 
prineste do konca apríla do mestskej knižnice. 

Vylosovaný riešiteľ získa darček 
od Mestského úradu Sládkovičovo.


